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Forslag til 

VEDTAK 
 
Fylkesutvalget støtter disse endringsforslagene 

 Unntakshjemmel for å tilby treårig fagskoleutdanning 

 Godskriving og fritak for tidligere tilegnet kompetanse 

 Utvidelse av styret til å bestå av minst sju medlemmer, hvor minst to styremedlemmer skal 

være knyttet til relevant arbeidsliv, fortrinnsvis regionalt 

 Stemmerett for studenter og ansatte i fagskolens styre 

 Tilrettelegging for studentorgan 

 Samordning og synliggjøring av opptak 

 Fagskolepoeng endres til studiepoeng 

 Gradstildeling for studenter 

 Vurdering av skikkethet 

 Fremleggelse av politiattest 

 Rett til foreldrepermisjon og permisjon i forbindelse med fødsel 

 Nasjonal vitnemåls- og karakterportal 

 Endring i fagskoleloven - tilknytning til samskipnad og evt deling av studentsamkipnader 

 
 
Fylkesutvalget har behandlet saken i møte 19.09.2017 sak 103/17 
 
Protokoll 
Anne-Marte Kolbjørnshus (Ap) fremmet forslag på vegne av Ap, Sp og SV:  
Fylkesutvalget er som skoleeier fornøyd med flere løft som nå gjøres for fagskolene og 
fagskolestudentene gjennom fagskolemeldinga og nå ny fagskolelov. Fylkesutvalget ønsker også å 
påpeke følgende i høringen: 
 
Fylkesutvalget støtter at det gis en unntakshjemmel for å tilby treårig fagskoleutdanning. Det er i 
noen tilfeller ønskelig å utvide fagskoleutdanninga slik at den kan ha et innhold og omfang som 
tilsvarer inntil tre års utdanning eller 180 studiepoeng. Ved for eksempel autorisasjons- og 
sertifiseringskrav er det nødvendig med en lengre utdanning enn to år. Da kan fagskolene utvikle 
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tilleggsmoduler innen forskjellige fagområder, noe arbeidslivet har behov for. 
 
Forslaget om å kunne godskrive fag, emner eller realkompetanse som er likeverdig med det som skal 
gjennomføres i studiet, er viktig for å anerkjenne både studentenes uformelle og formelle 
kompetanse. Fylkesutvalget støtter derfor innføring av godskriving og fritak for tidligere tilegnet 
kompetanse i fagskoleloven. 
  
Fylkesutvalget støtter høringen i utvidelse av styret til å bestå av minst sju medlemmer, hvor minst to 
styremedlemmer skal være knyttet til relevant arbeidsliv, fortrinnsvis regionalt. Fylkesutvalget mener 
det også er viktig at det gis stemmerett for studenter og ansatte i fagskolens styre. 
 
Fylkesutvalget støtter at fagskolen skal legge til rette for et fungerende studentdemokrati. 
 
Fylkesutvalget støtter et system som sikrer at studenter reelt har fullført videregående skole før de 
blir tatt opp som studenter hos fagskolene, blant annet at de er fylt 23 år når de kan 
realkompetanse-vurderes. Fylkesutvalget støtter at fagskolen skal bli en del av Samordnet opptak og 
synliggjøring av opptak. 
 
Fylkesutvalget støtter at kompetansen fagskolestudentene tilegner seg innen ulike emner får 
betegnelsen studiepoeng i stedet for fagskolepoeng. Fylkesutvalget mener at tidligere studenter som 
ber om det bør få nytt vitnemål som følge av lovendring. Dette kan bli ressurskrevende og da bør det 
kompenseres. Det er viktig at det blir lik praksis for alle fagskoler, det bør utredes hvordan dette skal 
kunne gjøres på en effektiv og hensiktsmessig måte. 
 
Fylkesutvalget støtter forslaget om å gi fagskolestudentene en gradstildeling, men er usikre på om 
begrepet fagskolekandidat er det beste alternativet. Dagens titler som for eksempel Fagskoleingeniør 
og Agrotekniker, sier også noe om fagretning. 
 
Fylkesutvalget støtter at det skal være samsvar mellom fagskole og øvrig høyere utdanning når det 
gjelder utestengingsperiode i forhold til sikkerhet, og at merknader om vedtatt forelegg også kan 
være grunnlag for utestengning fra skolen. 
 
Fylkesutvalget støtter at fagskolestudenter skal ha samme mulighet til å søke fødsels- og/eller 
foreldrepermisjon, slik at de får bedre muligheter til å fullføre utdanningen sin. 
 
Fylkesutvalget støtter at fagskolene også skal benytte nasjonal vitnemåls- og karakterportal  
Fylkesutvalget støtter at det bør lovfestes at fagskolene skal få fullverdig tilknytning til en 
studentsamskipnad, og at studentsamskipnader også slås sammen ved eventuelt sammenslåing av 
skoler.     
 
Votering 
Fylkesrådmannens innstilling ble satt opp mot forslag fremmet av Kolbjørnshus (Ap). Forslag 
fremmet av Kolbjørnshus (Ap) ble vedtatt mot 3 stemmer.  
 
Vedtak  
Fylkesutvalget fattet slikt vedtak: 
 
Fylkesutvalget er som skoleeier fornøyd med flere løft som nå gjøres for fagskolene og 
fagskolestudentene gjennom fagskolemeldinga og nå ny fagskolelov. Fylkesutvalget ønsker også å 
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påpeke følgende i høringen: 
 
Fylkesutvalget støtter at det gis en unntakshjemmel for å tilby treårig fagskoleutdanning. Det er i 
noen tilfeller ønskelig å utvide fagskoleutdanninga slik at den kan ha et innhold og omfang som 
tilsvarer inntil tre års utdanning eller 180 studiepoeng. Ved for eksempel autorisasjons- og 
sertifiseringskrav er det nødvendig med en lengre utdanning enn to år. Da kan fagskolene utvikle 
tilleggsmoduler innen forskjellige fagområder, noe arbeidslivet har behov for. 
 
Forslaget om å kunne godskrive fag, emner eller realkompetanse som er likeverdig med det som skal 
gjennomføres i studiet, er viktig for å anerkjenne både studentenes uformelle og formelle 
kompetanse. Fylkesutvalget støtter derfor innføring av godskriving og fritak for tidligere tilegnet 
kompetanse i fagskoleloven. 
  
Fylkesutvalget støtter høringen i utvidelse av styret til å bestå av minst sju medlemmer, hvor minst to 
styremedlemmer skal være knyttet til relevant arbeidsliv, fortrinnsvis regionalt. Fylkesutvalget mener 
det også er viktig at det gis stemmerett for studenter og ansatte i fagskolens styre. 
 
Fylkesutvalget støtter at fagskolen skal legge til rette for et fungerende studentdemokrati. 
 
Fylkesutvalget støtter et system som sikrer at studenter reelt har fullført videregående skole før de 
blir tatt opp som studenter hos fagskolene, blant annet at de er fylt 23 år når de kan 
realkompetanse-vurderes. Fylkesutvalget støtter at fagskolen skal bli en del av Samordnet opptak og 
synliggjøring av opptak. 
 
Fylkesutvalget støtter at kompetansen fagskolestudentene tilegner seg innen ulike emner får 
betegnelsen studiepoeng i stedet for fagskolepoeng. Fylkesutvalget mener at tidligere studenter som 
ber om det bør få nytt vitnemål som følge av lovendring. Dette kan bli ressurskrevende og da bør det 
kompenseres. Det er viktig at det blir lik praksis for alle fagskoler, det bør utredes hvordan dette skal 
kunne gjøres på en effektiv og hensiktsmessig måte. 
 
Fylkesutvalget støtter forslaget om å gi fagskolestudentene en gradstildeling, men er usikre på om 
begrepet fagskolekandidat er det beste alternativet. Dagens titler som for eksempel Fagskoleingeniør 
og Agrotekniker, sier også noe om fagretning. 
 
Fylkesutvalget støtter at det skal være samsvar mellom fagskole og øvrig høyere utdanning når det 
gjelder utestengingsperiode i forhold til sikkerhet, og at merknader om vedtatt forelegg også kan 
være grunnlag for utestengning fra skolen. 
 
Fylkesutvalget støtter at fagskolestudenter skal ha samme mulighet til å søke fødsels- og/eller 
foreldrepermisjon, slik at de får bedre muligheter til å fullføre utdanningen sin. 
 
Fylkesutvalget støtter at fagskolene også skal benytte nasjonal vitnemåls- og karakterportal  
Fylkesutvalget støtter at det bør lovfestes at fagskolene skal få fullverdig tilknytning til en 
studentsamskipnad, og at studentsamskipnader også slås sammen ved eventuelt sammenslåing av 
skoler.     
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